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Malé a střední podniky získají 
letos od Evropské investiční banky 
o třetinu více peněz než loni. 
Investice a úvěry půjdou hlavně 
do dopravních a zdravotnických 
projektů v regionech. 
BYZNYS / str. 5

Praha rozšiřuje přívozy

Popularita pražských pří-
vozů rychle roste. Hlavní 
město zařadilo do systému 
integrované dopravy už 
sedmý spoj. Jezdí přes 
Berounku u jihozápadní 
hranice metropole. Přívo-
zy loni v Praze přepravily 
453 tisíc pasažérů. str. 4

Byty v Modřanech  
mají nového investora
Serge Borenstein získal se 
svou Karlín Group inves-
tora pro bytový projekt 
v Praze-Modřanech. Je 
jím izraelský developer 
Horizon Holding. Na podo-
bě projektu s 800 byty za 
více než 1,5 miliardy korun 
pracují architekti z několi-
ka zemí. str. 6

Macron se blíží 
k dalšímu úspěchu
Průzkumy naznačují, že 
se francouzský prezident 
při zavádění reforem 
na zlepšení konkurence-
schopnosti země bude moci 
opřít o parlament. Aliance 
jeho Republiky v pohybu 
a Demokratického hnutí je 
favoritem nedělního první-
ho kola voleb do zákonodár-
ného sboru. str. 10

Krátce

Foto profim
edia.cz

Rychlý obchod 
kdekoliv a kdykoliv
Ve Vietnamu lze domluvit  
cokoliv od degustace  
fritovaných cvrčků  
až po projížďku na falešné zebře.

CESTOVÁNÍ
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PAVEL TELIČKA:

Exšéf FBI o ruském vlivu na pre-
zidentské volby nepochybuje. 
Budeme mít slyšení i u nás 
o vlivu na prezidentské volby?

twitter.com/e15news

Kdo investuje 
do energetiky 
a vše ostatní, 
co chcete 
o energetice  
vědět, čtěte 
v novém 
magazínu  
E15 Premium.  
V prodeji  
od 12. června.
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Kdo pozná uhlí
Spojené státy budou chránit životní prostředí, 
i když odstoupí od pařížské klimatické dohody. 
Třeba tím, že budou vyvážet své pokrokové tech-
nologie pro těžbu břidlicového plynu nebo pro od-
dělování a skladování CO

2
 z uhelných elektráren, 

tvrdí americký ministr životního prostředí Scott 
Pruit. Nejspíš proto na příští rok vláda seškrtala 
o 58 procent rozpočet úřadu pro výzkum fosilních 
paliv, který stál za vylepšením břidlicových 
technologií a dal je volně k dispozici americkým 
podnikatelům.

Česko má rekordně nízkou nezaměstnanost. Mezi 
308 tisíci nezaměstnanými firmy neumějí najít lidi 
pro 150 tisíc volných míst. U některých kvalifikací 
je to problém. Třeba na obsluhu strojů a zařízení 
hledají firmy 33 tisíc lidí, ale na úřadech práce je 
v této kvalifikační škatulce jen 28 tisíc uchazečů. 
U ostatních skupin je ale nezaměstnaných víc. 
Na nekvalifikované práce hledají firmy skoro 
40 tisíc lidí. Vybírat mohou ze skoro 200 tisíc 
uchazečů se základní školou nebo učilištěm. Jenže 
to by asi musely nabízet víc než jen minimální 
mzdu.

Ostrava letos slaví 750 let od první písemné 
zmínky o městě. Na radnici přichystali truhlu, 
do níž může kdokoliv vložit vzkaz budoucím gene-
racím. Otevře se až v roce 2067. Tak by stálo za to 
dát do ní i hroudu černého uhlí, které formovalo 
moderní dějiny města. Schválně, jestli lidé za pa-
desát let poznají, co to v té truhle leží.

n V květnu bylo bez prá-
ce 308,5 tisíce lidí, nejmé-
ně od ekonomické krize 
v roce 2008. Nízká neza-
městnanost se stává brz-
dou ekonomiky a může 
vést k růstu mezd.

Kdo pracovat chce, práci má. 
Tak nízká míra nezaměstna-
nosti byla naposledy před devíti 
lety. A podle některých bude ze 
současných 4,1 procenta ještě 
klesat. „Je pravděpodobné, že se 
podíl nezaměstnaných v dalších 
měsících sníží pod hranici čtyř 
procent,“ tvrdí hlavní ekonom 
Deloitte David Marek s tím, že 
se začne zase zvedat až s přícho-
dem zimy, ale měla by se držet 
okolo současné úrovně. Koncem 
roku by podle něj mělo být bez 
práce asi 4,3 proti loňským 
5,5 procenta lidí.

Teď dobrým číslům pomáhá 
podle šéfky českého Úřadu práce 
Kateřiny Sadílkové tradičně i se-
zona. „Česká ekonomika roste 
a sezonní práce jsou v plném 
proudu. Především ve staveb-
nictví, gastronomii a cestov-
ním ruchu,“ říká Sadílková. 
Nezaměstnanost klesá v celé 
republice. „V řadě regionů je 
podíl nezaměstnaných osob 

na historických minimech, 
především pak v oblastech, kde 
jsou průmyslové zóny,“ dodává 
Sadílková.

Premiantem mezi okresy, 
kde je nejméně lidí bez prá-
ce, je Rychnov nad Kněžnou 
s 1,3 procenta, Praha východ 
s 1,5 a Jindřichův Hradec nebo 
Pelhřimov s 1,9 procenta. 
Právě v Rychnově, kde 
neustále rostoucí 
závod Škody Auto 
v podstatě vyluxo-
val zaměstnance 
z okolí, museli 
sáhnout i za hra-
nice. 

Naopak nejvíce 
lidí bez práce je 
tradičně na severu 
Čech i Moravy. Tam ne-
zaměstnanost stále atakuje 
desetiprocentní hranici. Nejvyš-
ší podíl byl v květnu v okresu 
Karviná s 9,7, na Mostecku 
s 9,3 a v Ostravě s 8 procenty. 
Ale i ty nejhorší okresy hlásí 
zlepšení o dvě až tři procenta 
proti minulému měsíci. Stále 
však na jedno volné pracovní 
místo zůstává třeba v Karviné 
přes deset a v Ústí nad Labem 
více než sedm uchazečů. Naopak 
v těch nejlepších okresech to 
není ani půl člověka na volné 
místo, jako je tomu například 

v již zmíněném Rychnově nebo 
v Praze, kde je to 0,8 uchazeče 
na jedno volné místo. 

Současná úroveň nezaměst-
nanosti i třetím rokem klesající 
trend už vadí delší dobu firmám, 
špatně shání kvalifikované lidi 
a zvedá cenu těch volných. Cel-
kem úřady práce nabízejí sice 

nejvíce volných pracovních 
míst za čtvrt století, 

přes 174 tisíc, ale 
volná místa nejsou 

moc atraktivní. 
U skoro poloviny 
z nich jsou mini-
mální požadav-
ky na vzdělání 

a podle analytiků 
se jejich podíl s po-

stupem času zvyšuje 
na úkor volných míst, 

kde je potřeba odborné 
nebo vysokoškolské vzdělání. 

Právě taková místa podle 
analytiků firmy obsazují buď 
velmi obtížně, anebo vůbec. Ale 
dnes už se to týká třeba i řidičů. 
„Nezbývá než opět konstatovat, 
že aktuální vývoj na pracovním 
trhu vytváří ideální podmínky 
pro další zrychlení růstu mezd, 
když míra nezaměstnanosti 
v Česku zůstává suverénně 
nejnižší v rámci zemí EU,“ tvrdí 
analytik společnosti Akcenta 
Miroslav Novák. /čtk, ciz/

Nezaměstnanost míří 
k pokoření hranice 
čtyř procent 

Protagonisté dne

Yishay FURMAN

ŠÉF HORIZON HOLDINGU

Martin ZÁKLASNÍK

ŘEDITEL E.ON ČR

Jack MA

ZAKLADATEL E-SHOPU ALIBABA

Izraelský developer vstoupil jako in-
vestor do bytového projektu skupiny 
Karlín Group. Jde o osm stovek bytů 
v Praze-Modřanech.

str. 6

Společnost chystá pilotní projekt, 
v jehož rámci hledá dodavatele 
třiceti tisíc chytrých elektroměrů 
za čtvrt miliardy korun.

str. 7

Obrat čínského e-shopu Alibaba 
by letos podle předpokladů 
vedení firmy měl vyrůst téměř 
o polovinu na 34 miliard dolarů. 

str. 8

Zápisník  
Jana Stuchlíka

Nejméně lidí bez práce 
je v okrese Rychnov nad 

Kněžnou s

1,3
procenta.

Podíll počtu nezaměstnaných na počet obyvatel v krajích k 31. 5. 2017
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n Velkolepá show s ro-
boty a drony zahájí 
dnes večer světovou 
výstavu v Astaně. 
Do Kazachstánu při-
letěl i český prezident 
Zeman, který zítra 
přestřihnutím pásky 
otevře český pavilon.

Tomáš Stingl

Na zahájení tříměsíčního 
Expa dorazilo do Kazach-
stánu 17 hlav států včetně 

českého prezidenta Miloše 
Zemana. Ten také zítra slav-
nostně otevře český pavilon, 
v němž návštěvníky čekají 
exponáty jako elektrické 
letadlo, 3D model spalovny 
nebo létající kolo. Na start 
výstavy dorazila početná 
výprava českých podnika-
telů. „Je tu asi 70 byznys-
menů. Hned poté, co zítra 
přestřihne prezident Zeman 
pásku u pavilonu, začne 
i doprovodný program,“ 
uvedl koordinátor odbor-
ného programu František 
Masopust. 

Na letošním Expu je zaká-
zána přímá prezentace firem 
prostřednictvím vystavených 
exponátů. Za zavřenými 
dveřmi v konferenčním sále, 
který je českým firmám 
zdarma k dispozici, ale smějí 
normálně představit svou 
produkci partnerům.

Kazaši chtějí udělat na svět 
dojem. Výstavu Expo 2017 
zahájí výpravnou show, která 
využije nejmodernější tech-
nologie, jako jsou laserové 
projekce, velká pohyblivá 
pódia nebo „baletící“ drony. 
Představení zkombinuje vy-
stoupení 300 živých umělců 
s pohyby robotů. Show na-
vrhl režisér Andree Verleger, 
který se podílel například 
i na úvodním ceremoniálu 
olympiády v Pekingu 2008. 

Jeho scénář má ladit s pod-
titulem letošního Expa, jímž 
je Energie budoucnosti. „Je 
postaven na historii energie 
jako primární síly od začát-
ku vesmíru až po moderní 
nápady na její využití,“ uvedl 
producent ceremoniá- 
lu Borislav Volodin, podle 
nějž budou diváci na chvíli 
„transportováni do sluneční 
soustavy“.

Výstava Expo odstartuje 
baletem dronů 
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Konec kojeneckých 
ústavů se vzdaluje 
Ministerstvo práce a sociál-
ních věcí bude mít zpoždění 
s návrhy na zlepšení péče 
o ohrožené děti, o které 
se nezvládá starat rodina. 
Návrhy změn zákonů měly 
jít na jednání vlády do konce 
června, podle vyjádření Hany 
Jamrichové z příslušného 
odboru ministerstva to bude 
zřejmě později. Navíc před-
pokládaný termín účinnosti 
změn je až v roce 2021. To by 
znamenalo, že by plošný zá-
kaz umisťování nejmenších 
dětí přišel až po tomto datu.  
/ač/  Více E15.cz

ČEZ podepsal smlouvu 
na prodej bytů
Energetická společnost 
ČEZ uzavřela kupní 
smlouvu s CIB Rent Písnice 

na koupi 739 bytů v Písnici. 
CIB již složila na jistotní 
účet celou částku 1,276 mi-
liardy korun. Společnost 
skončila ve výběrovém 
řízení na prodej bytů dru-
há, získala je poté, co vítěz, 
firma Kennial od koupě 
ustoupila kvůli určovací 
žalobě nájemníků.

Vrchní soud zvýšil trest 
Tomáši Březinovi
Za rozsáhlé nelegální ob-
chody s nezdaněným lihem 
olomoucký vrchní soud 
potvrdil Radku Březinovi 
trest 13 let vězení. Jeho 
bratru Tomášovi překva-
pivě zvýšil trest o dva roky 
na šest let. Tomáš Březina 
měl přitom při vyšetřování 
status spolupracujícího. 
Odvolací soud rozhodl také 
o propadnutí jejich veškeré-
ho majetku. /čtk/  Více E15.cz

Krátce

n Senát odsouhlasil 
výraznější valorizaci 
důchodů. Od příštího 
roku se zvýší o sto 
korunu navíc, než se 
původně plánovalo.

Penzistům se pravděpo-
dobně budou valorizovat 
důchody více než dosud. 
Od příštího roku by se měly 
zvýšit zhruba o pět set 
korun, podle dosavadních 
pravidel by to bylo přibliž-
ně o čtyři sta korun. Do sta-
robního důchodu by se 
mělo odcházet v 65 letech 
věku, vláda ale bude moci 
tuto hranici podle okolnos-
tí posouvat. Nyní v zákoně 
omezení není.

Změny přinese důcho-
dová novela, kterou včera 

Senát hladce a podle oče-
kávání v závěru červnové 
schůze schválil. Novelu má 
ještě podepsat prezident.

Důchody by se měly zvy-
šovat o polovinu místo ny-
nější třetiny růstu reálných 
mezd a o růst cen zboží, 
které pořizují senioři. Tato 
míra inflace by se využila 
pro výpočet v případě, 
pokud by byla pro penzisty 
výhodnější než současný 
obecný růst cen. Změna se 
dostala do vládní normy 
ve sněmovně, kde ji podle 
doporučení důchodové 
komise prosadili sociální 
demokraté.

Ministryně práce a soci-
álních věcí Michaela Mark-
sová (ČSSD) senátorům 
řekla, že změna valorizač-
ního vzorce bude od ledna 
příštího roku znamenat 

pro státní rozpočet zatížení 
ve výši 2,5 miliardy korun. 
„Prostředky na valorizaci 
důchodů jsou v celkových 
výdajích pro rok 2018 za-
pracovány,“ uvedl ministr 
financí Ivan Pilný (ANO). 
Na důchody se předpo-
kládá podle něho částka 
438,1 miliardy korun.

Vládní novela sice sta-
noví hranici pro odchod 
do penze na 65 let, věk ale 
bude moci vláda časem 
upravovat podle doby 
dožití. Důchodový věk se 
nyní každoročně zvyšuje 
u mužů o dva a u žen o čtyři 
měsíce, legislativa počítá se 
sjednocením věku pro od-
chod do důchodu pro muže 
a ženy narozené po roce 
1971. Takzvaný strop pro 
růst věku stanoven není.  
/čtk/

Důchody porostou více

NA VLASTNÍ NÁKLADY. Stavbu nových národních pavilonů 
uhradil kompletně hostitelský Kazachstán.
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http://zpravy.e15.cz/domaci/udalosti/ze-skveleho-studenta-lihovym-sibrem-ctete-pribeh-odsouzeneho-radka-breziny-1333495
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n Město zařadilo 
do systému integrova-
né dopravy už sed-
mý spoj. Popularita 
pražských přívozů 
rychle roste, přepraví 
už skoro půl milionu 
lidí za rok.

Tomáš Stingl

Přívozy v Praze zažívají 
boom. V roce 2005, kdy byly 
poprvé začleněny do sys-
tému Pražské integrované 
dopravy, přepravily jen 21 
tisíc lidí. Loni to bylo už 
453 tisíc pasažérů. K šesti 
přívozům, na nichž mohou 
lidé uplatnit jakoukoli 
standardní pražskou jíz-
denku, je navíc od června 
zařazen další, který jezdí 
přes Berounku u jihozápad-
ní hranice hlavního města. 

„Jde o linku P4 na trase 
Mokropsy–Kazín,“ upřesnil 
Tomáš Prousek z organi-
zace Ropid, kterou vlastní 
město a pod níž rozvoj 

integrované dopravy spadá. 
„V rozpočtu má letos město 
na provoz přívozů vyčle-
něno 17 milionů korun. 
Výjimku tvoří linka P7, 
na niž přispívá částkou 
zhruba 600 tisíc korun 
také městská část Praha 7,“ 
dodal Prousek.

Provoz přívozů zajiš-
ťují pro Prahu soukromé 
společnosti. Po jednom 
přívozu mají Pražská paro-
plavební společnost a firma 
Vittus group. Čtyři linky 
(plus nově zařazený spoj 

z Kazína) spravuje firma 
Pražské Benátky podnika-
tele Zdeňka Bergmana. Ta 
provozuje i nejvytíženější 
linky P2 mezi Podbabou 
a Podhořím a P5 na popu-
lární pražské Náplavce. 

„Tento přívoz zažívá vel-
ký nárůst cestujících. Loni 
v květnu převezl asi 11 tisíc 
cestujících, letos v květnu 
už přes 21 tisíc,“ uvedla 
za Pražské Benátky Kate-
řina Přibylová. „O prázd-
ninách čekáme ještě větší 
počet cestujících, proto 

Praha posiluje 
přívozy přes Vltavu

 Pramen Ročenka dopravy PrahaPoznámka Linky Sedlec-Zámky a V Podbabě-Podhoří jsou 
v provozu celý rok, ostatní přívozy jen v teplejších měsících. 

Počet cestujících na pražských přívozech v roce 2016

trasa
denní 

průměr
celkem

(v tisících)

P1 Sedlec−Zámky 93 34

P2 V Podbabě−Podhoří 574 210

P7 Pražská tržnice−Štvanice−Rohanský ostrov 297 65

P5 Císařská louka−Výtoň−Náplavka Smíchov 349 77

P3 Lihovar−Veslařský ostrov 171 38

P6 Lahovičky−Nádraží Modřany 130 29

Celkově 269 453 

Trasy pražských přívozů

Veslařský ostrov

Nádraží Modřany

Mokropsy 
− Kazín

Lahovičky

Lihovar

Výtoň

Pražská tržnice

Rohanský 
ostrov

Náplavka Smíchov 

Ostrov Štvanice

V Podbabě

Sedlec

Podhoří

Zámky

Císařská louka

P3

P6P4

P5

P7

P1

P2

bude i ve všedních dnech 
posílena loď Břehouš ještě 
o druhou loďku,“ informo-
vala Přibylová. V červenci 
a srpnu bude zároveň 
i ve všedních dnech odpo-
ledne zkrácen na této trase 
čekací interval z půlhodiny 
na 15 minut. Druhý člun 
dosud podporoval trasu jen 
o víkendech a v pátek večer.

V létě zvyšují zájem 
o lodě turisté, ovšem linky 
provozované i v zimních 
měsících jsou ze tří čtvrtin 
vytíženy lidmi jedoucími 
do zaměstnání. I přes ros-
toucí popularitu připadají 
na přívozy zatím jen čtyři 
promile z celkového počtu 
přepravených cestujících 
v Praze.

ZOOLOGICKÁ ZAHRADA představila podobu nových expozic pro pandy velké a lední medvědy, 
jejichž návrhy vzešly z architektonické soutěže. Pavilon Arktida pro lední medvědy plánuje zoo 
zřídit v klimaticky příznivější severozápadní části zahrady. Největším lákadlem má být podvod-
ní tunel, který návštěvníkům umožní pozorovat medvědy, jak plavou a potápějí se. Na místě 
expozice pro lední medvědy chce zoo vybudovat nový pavilon pro pandy velké a langury čínské. 
Součástí areálu bude také čínská restaurace s výhledem na Prahu.

PAVILON PRO PANDY

Fo
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Pražští radní včera stáhli 
z programu jednání materiál 
vytyčující trasu vnitřního 
silničního okruhu z Pelc-Ty-
rolky do Štěrbohol. Důvodem 
jsou rozpory v koalici ANO, 
ČSSD a Trojkoalice (SZ, STAN 
a KDU-ČSL). ANO s ČSSD 
prosazují variantu s tunely 
přes Balabenku, se kterou 
Trojkoalice nesouhlasí. 

„S koaličními partnery 
o tom povedeme další dizkusi. 
Máme případně ještě úterní 
jednání rady, takže doufám, 
že se nám to podaří projednat 
a stihneme to zařadit na jed-
nání zastupitelstva příští 
čtvrtek,“ řekl primátorčin ná-
městek Petr Dolínek (ČSSD).

Postup města kritizuje 
předseda opozičního klubu 
TOP 09 Václav Novotný. „My 

jsme pořád připraveni dát 
našich 12 hlasů pro schválení 
panem Dolínkem navrhované 
varianty. Pokud ANO a ČSSD 
tuto variantu podporují, pak 
jim nic nebrání ji na jedná-
ní zastupitelstva zařadit, 
projednat a schválit,“ řekl 
Novotný. Podle dřívějších 
vyjádření by s výstavbou 
v této trase souhlasilo i osm 
zastupitelů ODS.

Naopak podle předsedy 
opozičního klubu Pirátů 
Jakuba Michálka by město 
mělo vybírat z více variant. 
„Podle našeho názoru by 
Praha měla mít rozpracovánu 
i druhou variantu, neboť se 
bojíme předražení té nyní 
navržené,“ řekl Michálek. /čtk/
Rozhovor s Petrem Dolínkem  
na E15.cz

O vnitřním okruhu 
se opět nejednalo

M
ap

a 
E1
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http://nazory.e15.cz/rozhovory/zeleni-si-berou-prazany-za-rukojmi-chteji-mamuti-krizovatky-rika-dolinek-1333489
http://nazory.e15.cz/rozhovory/zeleni-si-berou-prazany-za-rukojmi-chteji-mamuti-krizovatky-rika-dolinek-1333489
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n Evropské peníze po-
tečou do tuzemských 
start-upů i regionální 
infrastruktury.

Jaroslav Bukovský

Výrazně více peněz oproti mi-
nulému roku hodlá letos nalít 
do české ekonomiky Evropská 
investiční banka, a to formou 
půjček i investic. Především 
v rukách malých a středních 
podniků má skončit bezmála 
devatenáct miliard korun no-
vých úvěrů a záruk, o třetinu 
více než loni. 

Začínající byznys zase pod-
poří dva nové investiční fondy 
s kapacitou přes 1.5 miliardy 
korun. První z nich odstartuje 
už v červnu. Na neziskové bázi 

fungující banka, jejímiž podíl-
níky jsou státy EU, tím hodlá 
na tuzemském trhu suplovat 
úlohu komerční sféry tam, kde 
je to pro finančníky obchodně 
nezajímavé.

„Našimi priorita-
mi bude podpora 
malých a střed-
ních podniků 
a projekty 
v oblasti 
regionální in-
frastruktury, 
a to přede-
vším v dopravě 
a zdravotnictví, 
energetiky a život-
ního prostředí,“ říká 
šéfka pražské kanceláře banky 
Hana Nylander-Kaloudová. 
Většina z přislíbených půjček 
proteče přes partnerské 

domácí banky, které je pak 
rozpůjčují konkrétním fir-
mám. Zatímco za celý loňský 
rok nabraly tři největší české 
finanční domy z Evropy půjč-

ky za 11,5 miliardy korun, 
koncem letošního 

května tuto částku 
přesáhly o více 

než půl miliardy.
„Výhoda ban-

ky tkví v ochotě 
jít do podstatně 
dlouhodobější-

ho financování 
větších projektů, 

úrok z půjček pak 
obvykle bývá mírně 

pod tržními sazbami,“ říká 
nezávislý ekonom a někdejší 
viceprezident banky Ivan Pi-
lip. České banky nabízejí půjč-
ky s účastí evropských peněz 

obvykle o dvě až tři desetiny 
procenta levněji, než je běžný 
úrok. „Význam investiční 
banky pro menší firmy roste. 
Především jejich investice 
v horizontu delším jak pět šest 
let se dají mnohdy realizovat 
jen s jejími penězi či zárukou, 
jelikož komerční banky tak 
daleko nehledí,“ uvádí šéf 
Asociace malých a středních 
podniků Karel Havlíček. 

Od letoška potečou 
evropské peníze i do podílů 
ve firmách. V červnu odstar-
tuje čtvrtmiliardový fond 
zaměřený na firmy v pozdější 
fázi rozvoje, na sklonku roku 
vznikne v rámci partnerství 
s ministerstvem průmyslu 
a obchodu více než miliardový 
rezervoár pro investice do čes-
kých start-upů. 

Unijní banka nalije 
do Česka miliardy navíc

Hlavně u malých 
a středních podniků  
má skončit bezmála

19
miliard nových  
úvěrů a záruk. 

mhf_kampan-2017_inzerce-KK_225x148.pdf   1   31/5/2017   21:50:19

269772/43 inzerce

Číňané spustili 
v Plané výrobu 
autodílů
Tři stovky lidí zaměstná 
v nově otevřeném závodě 
v Plané nad Lužnicí čínský 
výrobce plastových a gu-
mových autodílů, společ-
nost Yanfeng Automotive 
Interiors. Továrna má 
být hlavním evropským 
centrem YFAI pro využití 
průmyslu 4.0, tedy výroby 
propojené s digitalizací.

V Plané a v okrese 
Louny plánují Číňané 
investovat 1,85 miliardy 
korun a celkem vytvořit 
šest stovek pracovních 
míst. Vláda již schválila 
investiční pobídku ve výši 
185 milionů korun.

Na ploše 23 tisíc metrů 
čtverečních bude YFAI, 
jež má evropskou centrálu 
v Německu, vyrábět v Pla-
né části interiérů do aut 
včetně přístrojových desek 
a dveřních panelů pro 
přední světové značky. /čtk/
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n U Vltavy má příští 
rok vyrůstat nová část 
pražských Modřan. 
Na podobě projektu 
za více než 1,5 miliar- 
dy korun pracují 
architekti z několika 
zemí. 

Daniel Novák

Realitní byznysmen Serge 
Borenstein získal se svou 
Karlín Group investora pro 
velký bytový projekt v Praze-
-Modřanech. Je jím izraelský 
developer Horizon Holding, 
který už s Borensteinem dříve 
spolupracoval. Horizon Hol-
ding patří do největší staveb-
ní a developerské společnosti 

v Izraeli. Cenu obchodu ani 
konkrétní výši podílů strany 
nezveřejnily. Podle informa-
cí deníku E15 byla součástí 
transakce akvizice pozem-
ku od politika Karla 
Schwarzenberga 
(TOP 09). 

Změny v pro-
jektu se chys-
taly více než 
rok. „Trans-
akce byla 
strukturována 
jako společný 
obchod, ale za-
hrnovala také řadu 
restrukturalizačních 
dílčích kroků včetně pořízení 
pozemků, zvýšení akciového 
kapitálu, příspěvku mimo 
akciový kapitál a rozdělení,“ 
uvedl Miroslav Dubovský, 

šéf české pobočky advokátní 
kanceláře DLA Piper, která se 
na transakci podílela. 

Na zanedbaném brownfiel-
du poblíž golfového hřiště 

Hodkovičky a hlavní 
cyklostezky podél 

Vltavy má v re-
žii společného 
developerské-
ho podniku 
vyrůst osm 
stovek bytů. 

Investice 
převýší 1,5 mili-

ardy korun.
Podobu projektu 

Zahálka vtiskne hned 
několik architektonických 
ateliérů. Konkrétně to bude 
slovinské studio Bevk Perovič 
Architekti, čeští projektanti 
Under-Construction Ar-

chitects a izraelské studio 
Yashar Architects. Krajinář-
skou část lokality vytvoří 
Atelier Flera. Výstavba první 
fáze bytového areálu má začít 
příští rok. 

Karlín Group a Horizon 
Holding spolu nepracují 
poprvé. V roce 2013 prodal 
Borenstein Horizonu parcelu 
na karlínském Rohanském 
nábřeží. Od té doby již Izrael-
ci stačili projekt dokončit. 

Modřany jsou pro develope-
ry jednou z nejlukrativnějších 
lokalit v metropoli. Investuje 
tam například Skanska Rea-
lity nebo YIT, další výstavbu 
chystá v Modřanech develo-
per Luděk Sekyra. Na dohled 
od Zahálky pracuje na velkém 
projektu rovněž developerský 
holding Finep. 

Byty v Modřanech  
mají nového investora

Pod  
modřanský projekt  
Zahálka se zhruba

800
byty se podepíše několik 

architektonických 
ateliérů. 

Cena každé přijaté SMS je 99 Kč vč. DPH (zahrnuje poštovné i balné). Provozuje CN INVEST, a. s., 
infolinka 296 363 199 ve všední dny 8–16 hod.,mobil@cninvest.cz, www.platmobilem.cz.

POŠLETE SMS NA ČÍSLO 902 11 VE TVARU:
ENERGETIKA  JMÉNO  PŘÍJMENÍ  ADRESA  MĚSTO  

OBJEDNÁVEJTE 

I PŘES 
SMS!

VYCHÁZÍ
 12. ČERVNA

Zakoupíte ve všech prodejnách Geco a Relay.

Vše, co
musíte vědět
o energetice

266931/193 inzerce

Vedení C.S.Cargo: 
Odbory chtějí nemožné
Odboráři v jedné z nej- 
větších kamionových 
dopravních společností 
C.S.Cargo Jičín požadují 
růst základních mezd  
o 45 procent. Od úterý jsou 
ve stávkové pohotovosti. 
Firma považuje požada-
vek odborů za nesplnitel-
ný. Dopravce zaměstnává 
1521 pracovníků, z toho je 
540 řidičů.

V Tesku vzrostou platy 
o jedenáct procent
Zaměstnancům prodejen 
obchodního řetězce Tesco 
se od července zvýší zá-
kladní tarifní mzdy v prů-
měru o jedenáct procent. 
Některým mzdy vzrostou 
až o čtrnáct procent. 
Dohodlo se na tom vedení 
s odboráři při kolektiv-
ním vyjednávání. Firma 
neuvedla průměrnou výši 
platů. /čtk/

Krátce
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n Nová generace měři-
čů spotřeby elektřiny 
se nejprve podrobí 
náročným testům. 
S masivním nasaze-
ním lze počítat až 
po roce 2020.

Jan Stuchlík

Distributoři elektřiny ČEZ 
Distribuce a E.ON Distribuce 
se chystají nakoupit pět desí-
tek tisíc chytrých elektromě-
rů. U nové generace měřičů 
chtějí otestovat, zda už od-
povídají jejich požadavkům 
na bezpečnost a spolehlivost 
komunikace, na řízení sítě 

nebo na přípravu nových 
cenových tarifů.

Chytré měřiče jsou jednou 
z klíčových součástí 
chytrých sítí. Ty 
dovolují širší 
zapojení ma-
lých výroben 
elektřiny a ří-
zení spotřeby 
u odběratelů 
tak, aby síť 
zůstala sta-
bilní.

„Ve veřejném 
výběrovém řízení 
teď hledáme dodava-
tele chytrých elektroměrů 
pro osazení zhruba třiceti 
tisíc odběrných míst. Objem 
zakázky odhadujeme na  

250 milionů korun. Pilotní 
projekt nás připraví na pří-
padné budoucí masové nasa-

zení těchto měřičů,“ říká 
generální ředitel 

E.ON ČR Martin 
Záklasník.

Společnost 
ČEZ Distri-
buce vypíše 
v létě tendr 
na dodávku 

sedmnácti 
tisíc chytrých 

měřičů. „V rámci 
pilotního projektu 

bude k nové techno-
logii komunikace a odečtů 
přidáno zhruba 31 tisíc 
měřičů, které už fungují 
z předchozích projektů,“ 

dodává člen představenstva 
ČEZ Distribuce Pavel Šolc.

Pražská energetika už v le-
tech 2010 až 2013 instalovala 
pět tisíc chytrých elektro-
měrů. Tento pilotní projekt 
firma postupně ukončuje. 
Nově ověřuje komunikaci 
mezi elektroměrem a cent-
rálou na stovkách chytrých 
elektroměrů. „Připravuje-
me také test dvou nových 
komunikačních technologií, 
jejichž vyhodnocení očeká-
váme v příštím roce,“ uvádí 
mluvčí PRE Petr Holubec.

Česko si jako jedna ze 
šesti zemí vyjednalo výjimku 
v rámci evropské strategie 
pro nahrazení starých elekt-
roměrů chytrými zařízeními. 

Distributoři nakoupí desítky 
tisíc chytrých elektroměrů 

Český E.ON  
hledá dodavatele 

30 tisíc
chytrých elektroměrů 
za zhruba 250 milionů  

korun.
Více o tématu  
se dočtete v novém  
magazínu E15 Premium,  
který vychází 12. června.

Argumentovalo, že potřeby 
řízení sítě zatím plní systém 
dálkového ovládání energe-
ticky náročných spotřebičů. 
V případě potřeby je může 
distributor na dálku odpojit. 

Vláda přede dvěma roky 
schválila národní akční plán 
pro chytré sítě, který počítá 
s tím, že chytré elektroměry 
a další technologie budou 
distributoři testovat zhruba 
do roku 2019. Po roce 2020 
by se měla nová generace 
měřičů začít montovat 
u spotřebitelů. V příštím de-
setiletí by výměna měla stát 
24 miliard korun. S rychlej-
ším nasazováním chytrých 
elektroměrů distributoři 
zatím nepočítají.

Dobré časy zažívají rodinné 
firmy, z nichž se jen procento 
obává většího poklesu tržeb. 
Polovina předpokládá další 
růst. Dvě třetiny majitelů 
vnímají rodinnou firmu jako 
konkurenční výhodu. Téměř 
polovina míní, 
že rodinná 
firma se těší 
u obchodních 
partnerů větší 
důvěře. Vyplý-
vá to z průzku-
mu Asocia- 
ce malých 
a středních 
podniků.

Druhým 
rokem za se-
bou považují 
majitelé 
rodinných firem za nejvyšší 
prioritu udržení či získání 
kvalitních pracovníků. Podle 
průzkumu roste problém 
s výběrem kvalitních pra-
covníků mimo rodinu, daří 
se jim ale na druhé straně 
motivovat rodinné příslušní-
ky pro angažmá v podniku. 
Na 82 procent firem přijímá 
zaměstnance starší pade-

sáti let, většinou na jakou-
koli pozici. Celkový počet 
zaměstnanců nad padesát 
let je u rodinných firem asi 
pětinový. Na 44 pro- 
cent podniků poskytuje 
zkrácené úvazky pro matky 

po mateřské, 
pouze tři pro-
centa podniků 
to odmítají.

Státní 
podpoře se ro-
dinné podniky 
nevyhýbají, 
zejména firmy 
podnikající 
v neroz-
vinutých 
venkovských 
oblastech by 
přivítaly sní-

žení odvodů za zaměstnan-
ce. Uvítaly by i cílené dotační 
programy pro rodinné firmy 
nebo investiční pobídky.

Pakliže by majitelé prodá-
vali rodinný podnik, zhruba 
polovina by dala přednost 
jiné české rodinné firmě, při-
bližně týž počet respondentů 
mezi investory nerozlišuje. 
/čtk/

Polovina rodinných 
firem očekává  
další růst tržeb

Druhým rokem 
za sebou považují 
majitelé rodinných 
firem za nejvyšší 
prioritu udržení či 
získání kvalitních 
pracovníků.

TROJICE obráběcí stroj – robot – měřicí stanice tvoří Výrobní buňku 4.0, která umí sama 
kontrolovat a opravovat své výrobky. Společně s partnerskými podniky ji sestavilo Strojírenské 
výzkumné centrum Intemac v Kuřimi, které chce české firmy povzbudit k zavádění chytrých 
procesů do výroby.

SAMOOPRAVNÉ CENTRUM
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http://e15.cz/magaziny
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n Akcie firmy v reakci 
na ambiciózní ozná-
mení managementu 
vyskočily o deset 
procent. 

Marek Schwarzmann

Obrat čínského interneto-
vého obchodu Alibaba by 
v letošním roce měl dosáh-
nout až 34 miliard dolarů. 
Ambiciózní očekávání ma-
nažerů firmy tak kalkulují 
s meziročním růstem příjmů 
čínské skupiny kolem 45 až 
49 procent. Překonaly tak 
odhady analytiků o plných 
deset procent a jak píše list 

Financial Times, vyvolaly při 
své prezentaci také „zalapá-
ní po dechu a potlesk“ mezi 
přítomnými. 

Reakce investorů na sebe 
nenechala čekat, hodnota 
akcií firmy vyskočila o deset 
procent na 138,35 dolaru 
za kus. Došlo tak k dalšímu 
posunu historického maxi-
ma. Alibaba se tak s celkovou 
tržní kapitalizací přesahující 
320 miliard dolarů umístila 
v desítce nejhodnotnějších 
firem na světě. 

Podle analytiků tyto 
zprávy svědčí o rapidním 
vzestupu firmy založené 
miliardářem Jackem Ma, 
která se již navíc nespoléhá 
na prostý prodej zboží přes 

Alibaba má letos 
vyrůst o polovinu

Samsung postaví továrnu v USA
Jihokorejský producent elektroniky Samsung Electronics 
hodlá investovat 300 milionů dolarů do výstavby továrny 
na výrobu domácích spotřebičů ve Spojených státech. 
Informoval o tom jihokorejský list Korea Economic Daily 
s odvoláním na nejmenované zdroje.  

ECB úroky dál snižovat nebude

Evropská centrální banka vyloučila další snižování úroko-
vých sazeb a představila nové prognózy, v nichž zlepšila 
předpovědi hospodářského růstu a snížila odhady inflace. 
Šéf ECB Mario Draghi dal najevo, že ekonomika se vyvíjí 
příznivě. 

Unipetrol vyplatí dividendu 8,30 koruny

Valná hromada petrochemické společnosti Unipetrol 
po 12,5hodinovém jednání schválila výplatu dividendy 
8,30 koruny na akcii z loňského zisku. Celkem tak firma 
vyplatí zhruba 1,5 miliardy. 

Air Berlin sonduje záruky za úvěry

Churavějící německé nízkonákladové aerolinky Air Berlin 
požádaly spolkové země Severní Porýní-Vestfálsko a Ber-
lín, zda by zvážily případnou záruku za jejich úvěry. Tvrdí 
to list Die Welt. /čtk/

Krátce

Země Množství Kurz

Austrálie 1 17,638

Čína 1 3,442

Dánsko 1 3,532

EMU 1 26,270

Chorvatsko 1 3,539

Japonsko 100 21,224

Kanada 1 17,310

Maďarsko 100 8,529

Norsko 1 2,758

Polsko 1 6,245

Rusko 100 41,035

Švédsko 1 2,684

Švýcarsko 1 24,195

Turecko 1 6,595

USA 1 23,392

Velká Británie 1 30,280

Kurzovní lístek ČNB Platnost od 8. 6. 2017 

Název Kurz [Kč] Změna  

CETV 97,00   0,21 % 

ČEZ 450,50   0,24 % 

Erste Bank 858,60   -0,35 % 

Fortuna 124,00   -0,16 % 

Kofola 406,60   -0,59 % 

KB 943,00   0,86 % 

Moneta 78,00   -1,20 % 

O2 CR 283,00   0,60 % 

Pegas 924,50   0,02 % 

Philip Mor. ČR 14 106,00   -0,30 % 

TMR 670,00 0,00 %

Unipetrol 281,20   0,07 % 

VIG 645,30   -0,20 % 

Celkový objem (v tisících korun) 463 420

Akcie na pražské burze 8. 6. 2017 

Cena zlata za poslední 
měsíc zaznamenala růst 
o 69 dolarů za unci na stá-
vajících 1285 dolarů za unci. 
Od začátku roku vzrost-
la o 144 dolarů za unci. 
Britské volby podle ředitele 
společnosti Golden Gate 
CZ Pavla Ryby cenu zlata 
zatím neovlivnily, jejich 
výsledek však prý napoví, 
jak se pohne dnes.

„Pokud britské volby do-
padnou podle předběžných 
průzkumů a zvítězí kon-
zervativci Theresy Mayo- 
vé, cenu zlata to již dále 
výrazně neovlivní,“ odhadl 
Ryba s tím, že právě brexit 
již možnosti svého vlivu 
na zlato vyčerpal. Ve Spo-
jeném království od refe-

renda o vystoupení z EU 
poptávka po zlatě vzrostla, 
v loňském roce meziročně 
stoupla o 39 procent. Zájem 
neoslabil ani klesající kurz 
libry, který zlato Britům 
prodražil.

Zájem o zlato po brit-
ském referendu o odchodu 
z EU vzrostl v celé Evropě. 
Podle Světové rady pro 
zlato tomu pomáhá riziko 
rostoucí popularity naci-
onalistických a euroskep-
tických politických stran 
v klíčových zemích, jako 
jsou Francie a Německo. 
Evropa tak hraje na trhu se 
zlatem důležitou roli a zů-
stává významným zdrojem 
poptávky, podotkl Ryba. 
/čtk, msc/

Politická nejistota 
v Evropě svědčí zlatu

Vývoj ceny zlata

Pramen euroinvestor.com
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Vývoj hodnoty akcií Alibaba
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internet: její součástí je i roz-
sáhlá logistická síť a služby 
datacenter. Svoji roli hraje 
také řada přidružených slu-
žeb souvisejících s podporou 
nákupů na internetu, hlavně 
pak vlastní platební schéma 
AliPay. Samotný prodej při-
tom zůstává hlavním zdro-
jem příjmů a podle statistik 
firmy generuje až 59 procent 
marže. Čínská ekonomika 
přitom v segmentu e-com- 
merce vykazuje stabilní 
data a nedá se předpokládat, 
že by v brzké době došlo 
ke stagnaci.

Alibaba v průběhu 
května vykázala historicky 
nejvyšší kvartální nárůst 
obratu. „Po trháku, který 
jsme předvedli při našem 
IPO v roce 2014, se blížíme 
našim nejlepším výročním 
výsledkům,“ uvedla finanční 
ředitelka firmy Maggie Wu. 
Alibaba přitom v loňském 
roce vykázala 56procent-
ní růst obratu, ten byl ale 
uměle navýšen o akvizici 
jihoasijské obchodní skupi-
ny Lazada. Bez ní se firmě 
zvýšily příjmy „jen“ o 45 pro-
cent. „Získané prostředky 
hodláme dále investovat, 
obzvláště pak v sektoru 
B2C,“ dodala Wu. 
 Více E15.cz*v okamžik uzávěrky deníku E15

http://www.e15.cz/tag/Alibaba/1
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PRÁVĚ V PRODEJI

NA ZEM – VÝKLAD OBRAZU UVNITŘ ČÍSLA
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NOVÝ TYP elektromobilu představila indická společnost 
Mahindra. Vůz e2o má být odpovědí na trendy, které v Indii 
panují – má být levný, hezký a elektrický. Elektromobilita 
v Indii je momentálně tématem číslo jedna poté, co se země 
rozhodla pro ambiciózní cíl, kdy v roce 2030 již nechce prodá-
vat klasické automobily. 

ELEKTROREVOLUCE
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Do terminálu u polského 
přístavu Svinoústí včera 
dorazil první tanker se zka-
palněným zemním plynem 
(LNG) ze Spojených států. 
Premiérka Beata Szydlová 
označila v rámci uvítacího 
ceremoniálu tuto událost 
za historickou chvíli, která 
zlepší energetickou bez-
pečnost celého regionu. Jde 
o vůbec první dodávku ame-
rického plynu z břidlicových 
ložisek do oblasti východní 
a severní Evropy.

Polsko otevřelo terminál 
na pobřeží Baltu loni v létě 
a už dostává dodávky LNG 
z Kataru. Zásilka z USA, 
kterou vypravila americká 
společnost Cheniere Energy, 
může zahájit energetickou 
spolupráci mezi východní 
Evropou a USA, diverzifi-
kovat energetické zdroje 
v oblasti a snížit tak její zá-
vislost na Rusku, Szydlová 
vyzvala USA k rozvoji „další 
efektivní spolupráce“.

Podle sdělení amerického 
ministerstva zahraničí vý-

voz LNG podporuje americ-
kou zaměstnanost, snižuje 
ceny energií a přispívá 
k energetické bezpečnosti 
v Evropě.

Polsko ročně spotřebu-
je 15 až 16 miliard metrů 
krychlových plynu. Termi-
nál u Svinoústí má roční 
kapacitu pět miliard metrů 
krychlových a plyn už do něj 
dodává katarská Qatargas. 
Ta se v březnu dohodla 
na zvýšení dodávek.

Polská strana Právo 
a spravedlnost chce po roce 
2022, kdy vyprší platnost 
smlouvy s Gazpromem, na-
hradit ruský plyn dodávka-
mi z jiných zdrojů. Spojené 
státy se ke konci loňského 
roku staly díky prudkému 
růstu vývozu LNG poprvé 
po téměř 60 letech čistým 
vývozcem zemního plynu. 
Země má být do konce 
desetiletí třetím největším 
producentem zkapalněného 
zemního plynu na světě 
za Austrálií a Katarem.
 Více E15.cz

Polákům dorazila 
první dodávka 
zkapalněného plynu
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n Průzkumy naznaču-
jí, že se francouzský 
prezident při zavádě-
ní reforem na zlepšení 
konkurenceschop-
nosti země bude moci 
opřít o parlament.

Karolína Flaszová

Francouzský prezident 
Emmanuel Macron doufá, 
že ho nedělní první kolo 
voleb do zákonodárného 
sboru přiblíží k parlamentní 
většině, kterou potřebuje 
k prosazení svých plánů. 
Aliance jeho Republiky 
v pohybu a Demokratic-
kého hnutí je favoritem 
průzkumů. Podle některých 
prognóz by dokonce Macron 
mohl dosáhnout největšího 
volebního úspěchu od éry 
Charlese de Gaulla.

Zmíněná aliance se v še-
třeních veřejného mínění 
pohybuje kolem třiceti 
procent. Druzí Republikáni 
a jejich spojenci mají podpo-
ru zhruba pětiny voličů. 
Na třetím místě je Národní 
fronta poražené prezident-
ské kandidátky Marine Le 
Penové, která by mohla 
získat osmnáct procent 
hlasů. Socialisté a s nimi 
spřízněné strany zřejmě jen 

stěží dosáhnou dvouciferné-
ho výsledku. Podle různých 
projekcí by mohl Macronův 
tábor v 577členném Národ-
ním shromáždění obsadit 
310 až 425 křesel. 

Pokud by se pro preziden-
ta nejoptimističtější scénáře 
potvrdily, znamenalo by to 
naprosté oslabení tradič-
ních politických stran. „Ma-
cronovo hnutí je virtuální 
tříštivá bomba. To znamená, 
že nejdříve vybuchla na jed-

nom místě, kterým byly 
prezidentské volby, a nyní 
bude pokračovat v explozi 
v parlamentních volbách. 
A bude nadále páchat škody 
na politickém životě, tak jak 
jej známe, působit tlakové 
vlny na lokální úrovni,“ 
konstatoval podle stanice 
France24 Édouard Lecerf 
z agentury Kantar.

Obzvlášť pesimistické 
jsou výhledy pro donedáv-
na vládnoucí socialisty, 

kteří patrně skončí jen s pár 
desítkami křesel. Očekává 
se, že klání přinese další 
těžkosti i Marine Le Penové, 
která si ještě nedávno 
dělala naděje na 40 mandá-
tů. Podle průzkumů však 
bude zisk Národní fronty 
přinejlepším poloviční. „Žně 
budou průměrné kvality,“ 
připustil pod podmínkou 
anonymity pro Reuters 
představitel populistické 
strany.

Macronova aliance vy-
slala do boje velmi pestrou 
směsici kandidátů včetně 
přeběhlíků zleva i zprava, 
a mnoha adeptů bez poli-
tických zkušeností. Experti 
proto upozorňují na to, že 
i v případě zisku pohodlné 
většiny bude pro prezidenta 
těžké udržet ve svém táboře 
soudržnost. Druhé kolo vo-
leb se uskuteční 18. června.
 Více E15.cz

Macron má nakročeno 
k dalšímu úspěchu

Volební systém pro 
výběr členů Národního 
shromáždění je poměrně 
složitý. Země je včetně 
zámořských území rozdělena 
na 577 jednomandátových 
obvodů, z každého z nich je 
tedy vybrán jeden poslanec. 
V prvním kole je zvolen adept, 
který získal nadpoloviční 
většinu odevzdaných hlasů 
a alespoň 25 procent hlasů 
oprávněných voličů. Pokud 
v něm nikdo neuspěje, 
postupují do druhého kola 
všichni kandidáti, kteří získali 
alespoň 12,5 procenta hlasů 
oprávněných voličů nebo dva 
s nejvyšším počtem hlasů. 
V rozhodujícím klání vítězí 
uchazeč s nejvyšším skóre.

Dvoukolový 
systém

KOHO VOLIT. Francouzi si vybírali z několika stran, vyšší preference však podle předpokladů mělo 
hnutí prezidenta Macrona.
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Comey: Jsem si jistý zasahováním Ruska do voleb 

Odvolaný ředitel americké FBI James Comey před senátním 
výborem prohlásil, že si je jistý snahou Ruska ovlivňovat 
loňskou kampaň před americkými prezidentskými volbami. 
Administrativa prezidenta Trumpa, který ho v květnu odvo-
lal, se jej prý také snažila očerňovat používáním lží.

WHO: Cholera dál řádí v Jemenu 

Již 789 lidí zemřelo v Jemenu na choleru. Potvrdila to Svě-
tová zdravotnická organizace. Případů, u nichž mají lékaři 
podezření na nákazu cholerou, je už více než sto tisíc. 

Útočníkovi z Manchesteru pomáhal bratr

Bratr sebevražedného atentátníka, který v květnu v Man-
chesteru zabil 22 lidí, přiznal, že nakoupil materiál použitý 
k útoku. Údajně nevěděl, kde atentát bude spáchán. Muže 
zadržela libyjská policie v Tripolisu. /čtk/ 

Krátce

PŘI PADESÁTÉM VÝROČÍ takzvaného léta lásky, při němž se v USA rozvinulo hnutí hippies, 
byl na seznam národních památek zařazen areál festivalu Woodstock. Potvrdil to newyorský 
guvernér Andrew Cuomo, podle kterého se festival stal stěžejní událostí v dějinách New Yorku 
i celé Ameriky. 

NÁRODNÍ PAMÁTKA
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Tvář dne 

 Já to říkám stokrát. Čtěte nám ty 
programy, čtěte je, my vám je sepíšeme, 
ale oni nám je, přátelé, opravdu nečtou,

řekl o voličích místopředseda 
ČSSD Lubomír Zaorálek
str. 3
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Hry nejen  
o Rathovu 
svobodu
Rozhodnutí Nejvyššího 
soudu ve věci Davida Ratha 
má dvě roviny – aktuální 
a nadčasovou.

V té první je výsledkem 
to, že odposlechy, které tvoří 
základ důkazů proti Rathovi, 
nebyly pořízeny v rozporu 
se zákonem. Kauza se vrací 
k první instanci a ta znovu 
vynese rozsudek, který loni 

vetoval pražský vrchní soud 
právě kvůli tomu, že odpo-
slechy označil za nezákonné. 
Přesněji řečeno seznal, že 
v průběhu vyšetřování ža-
lobci a soudci málo obhájili 
takový zásah do soukromí.

Rozhodně důležité bude 
písemné vyhotovení rozsud-
ku Nejvyššího soudu. Teprve 
z něj můžeme vyvodit, 
do jaké míry šlo o výrok, 
který bude možné aplikovat 
i v jiných případech. A v této 
věci už vůbec nejde o Davi-
da Ratha. Veřejnost se sice 
shodla na tom, že Rath je 
darebák, ale to by nemělo 
svádět k úvaze, že procesní 
stránka věci je nadbytečná. 
Naopak. Když v trestním 
právu rezignujeme na for-
mality, je to cesta do pekla. 
Dodržování procesních 

pravidel nás má hájit před 
možnými zásahy zdivočelé-
ho státu a jeho represivních 
složek. I proto se musí trvat 
na tom, aby v soudním pro-
jednávání byly postupy vůči 
obžalovaným korektní.

Nadčasová rovina roz-
hodnutí se odráží v tom, jak 
na výrok senátu reagovala 
některá média, zvláště ta pa-
třící do tábora Andreje Babi-
še. Mohli jsme si zde přečíst 
spoustu pseudorevolučních 
frází typu kladivo na ko-
rupčníky a podobně. Jako 
by rozhodnutí Nejvyššího 
soudu legitimovalo masové 
použití odposlechů a zásahů 
do soukromí. V podtextu zní 
legendární věta bývalého 
policejního prezidenta Ko-
láře: „Kdo má čisté svědomí, 
nemusí se odposlechů bát. Já 

se jich nebojím.“ Tak takhle 
ani náhodou. 

Už dnes je v trestním řádu 
ustanovení, že k tak výraz-
nému zásahu do osobních 
svobod, jako jsou odposle-
chy, lze přistoupit, jen když 
nejde důkazy opatřit jinak. 
Když byl ministrem vnitra 
a posléze premiérem Stani-
slav Gross, došlo k násobné-
mu nárůstu užití odposle-
chů. Rozhodnutí Ústavního 
a Nejvyššího soudu tomuto 
způsobu opatřování infor-
mací postupně dávala meze 
a mantinely. V následujících 
letech počet odposlechů po-
klesl. Ale v posledních době 
zase nabral vzestupný směr.

Z odposlechů se u mnoha 
policejních útvarů stal prak-
ticky jediný nástroj práce. 
Když potom soudy v ojedině-

lých případech tyto důkazy 
nepřijaly, začaly štvanice 
na soudce s odůvodněním, 
že někdo chce něco zametat 
pod koberec. Společenská at-
mosféra dostala nenávistný 
ráz, k čemuž přispěly i řízené 
úniky přepisů odposlechů.

Už nebylo nutné niko-
ho popravovat jako v éře 
Kladiva na čarodějnice, tuto 
funkci začala plnit některá 
média a na ně napojení poli-
cisté a státní zástupci. V této 
situaci se mohou ocitnout 
jak spravedlivě, tak nespra-
vedlivě obvinění. Zastat 
bychom se měli obou skupin. 
Rozhodně si nenechme skrze 
výroky v kauze Rath zničit 
svobody nás ostatních.

Autor je komentátorem  
týdeníku Reflex

Komentář

Bohumil Pečinka
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Michael Tomeš, Tomáš Stingl

Je pět hodin, do východu slun-
ce zbývá ještě skoro hodina. 
Přesto už mraveniště ožívá. 

Většina z 95 milionů Vietnam-
ců je na nohou od božího rána. 
Vlastně ještě dřív. Už před 
rozbřeskem v městských par-
cích cvičí důchodci, obchodní-

Vietnamci zařídí smažené 
cvrčky i rýžový papír

RODINNÝ VEHIKL. Vietnam je zemí motorek. Jen v Ho Či Minově Městě jich jezdí více než devět milionů. 
Běžně lze vidět, jak na mopedu jede kompletní rodinka i se zavazadly.

PAPÍR Z RÝŽE. Tenký, 
průsvitný a jedlý papír 

z rýžové mouky se použí-
vá pro přípravu vietnam-

ských pochoutek. Typicky 
se z něj dělají zeleninové 

jarní závitky.  

OBCHOD NA ŘECE. 
V deltě veletoku Mekongu 
prodávají místní farmáři 
ovoce, zeleninu i další 
zboží přímo z lodi na loď. 
Plovoucí trhy jsou ale 
dnes už do značné míry 
divadlem pro turisty.

LÍHEŇ. Cvrčci jsou oblíbenou pochoutkou nejen ve Viet-
namu, ale také v sousední Kambodži. Nejčastěji se strávní-
kům podávají smažení. Pak křupají jako chipsy. Někomu 
mohou trochu připomínat smažené lupínky i chutí. Farmy 
chovající cvrčky nabízejí exkurze s odborným výkladem 
a s ochutnávkou.

n Na tržišti, na ulici, na řece. Pracovití Viet-
namci jsou připraveni udělat rychlý obchod 
kdekoliv a kdykoliv. V zemi, která připomíná 
jedno obrovské lidské mraveniště, lze domlu-
vit cokoliv od degustace fritovaných cvrčků až 
po projížďku na falešné zebře.

ci otvírají krámky, ulice zaplní 
skútry. Vietnamci patří k ne-
smírně přičinlivým národům. 
Pracovitost, kterou vykazuje 
vietnamská komunita v České 
republice, není zřejmě dána 
jen klasickou snahou přistě-
hovalců prosadit se v novém 
prostředí, je asi obecným 
národním rysem Vietnamců. 
Nejzřetelněji je patrná právě 
v jejich domovině.

Na ulicích Hanoje, Danan-
gu, Dalatu, Hue nebo Ho Či 

Minova Města je všechno 
uzpůsobeno tomu, aby se 
pořád hýbaly obchody… a aby 
se hýbaly rychle. Kdekoli se 
cestovatel do toho kolotající-
ho mumraje trochu ponoří, 
najde pozoruhodný detail. 
Potká skupinku kluků, která 
obchází město a za drob-
né všimné vymítá z domů 
bubnováním duchy. Narazí 
na paní, která v nenápadných 
přihrádkách cosi opatruje – 
a oni jsou to cvrčci chovaní 

jako lahůdka pro vietnamské 
strávníky. Uvidí podnikavce, 
který svého koně přibarvil 
černou barvou do podoby 
zebry, aby na něm pak za pár 
dongů vozil ruské turisty. 
Všechno se tu děje kvapně, 
jako když se deska na gra-
mofonu pustí omylem vyšší 
rychlostí. A všechno se děje 
přímočaře a bez zbytečných 
řečí. Houževnatá nátura 
Vietnamců, která z toho čiší, 
nemůže než vzbudit obdiv.
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VYMÍTAČI. Vypadají jen jako kluci v barevných úborech, ovšem pozor: jde o profesio- 
nální vymítače duchů. Obcházejí domy, a pokud si to majitelé nebo nájemníci zaplatí, 
vyženou tito krotitelé duchů bubnováním a zaříkáváním démony z domácnosti. To se 
vždycky hodí.

FALEŠNÁ ZEBRA. Tento muž zprovoznil na úpatí hory Lang Biang nedaleko Da-
latu potměšilou atrakci. Svému koni přimaloval černé pruhy a nyní nabízí hlavně 

ruským turistům, kteří patří k nejčastějším návštěvníkům Vietnamu, vyhlídkovou 
jízdu na jedinečné „asijské zebře“.

POLÉVKA PHO-BO. Vývar z hovězího masa s nudlemi a dalšími přísadami je 
vietnamským národním jídlem. Už se po něm většinou nepodává druhý chod, 
protože je sám o sobě nadmíru vydatný. Na ulici ho lze pořídit za méně než 
40 tisíc dongů, což je v přepočtu 40 korun.
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BUDOUCNOST INDUSTRIÁLNÍ VÝSTAVBY. Nová realitní 
platforma Art of Space uskutečnila diskuzní setkání, na němž 
odborníci z různých sfér probírali budoucnost výstavby skladových 
a průmyslových hal. Cílem projektu Art of Space, za nímž stojí 
poradenská společnost CBRE, je rozvířit diskuzi ohledně další 
industriální výstavby, a to se zapojením nejrůznějších profesionálů 
i veřejnosti. Na snímku debatují zleva: Aleš Michl (Quant), Tomáš 
Ctibor (4CT), André Dravecký (ShipVio), Libor Hudeček (Zoot) 
a Pavel Sovička (Panattoni). 

PRAHA PLNÁ JÓGY. V červnu pořádají 
spolky Jóga v denním životě třetí ročník oslav 

Mezinárodního dne jógy. Letošním tématem 
jsou jóga, sanskrt a ajurvéda. Podrobnosti 

o letošních oslavách či o systému Jóga v den-
ním životě představili odborníci při setkání 
na indické ambasádě (na snímku). V Praze 

proběhne hlavní oslava s cvičením jógy  
21. června na Karlově náměstí od 15 do 19.30  

hodin pod záštitou starostky MČ Praha 2 
a velvyslanectví Indie v ČR. 

DOMÁCÍ VÍNO. Vlastní vinici budou 
mít obyvatelé Domova pro senio-
ry v Břevnici u Havlíčkova Brodu. 
Na slunné straně domova jim ji založili 
dobrovolníci z finanční společnosti 
Provident Financial. Plody z vinohradu 
zpestří jídelníček pětadvaceti seniorů, 
kteří zde trvale žijí a léčí se s demencí. 
Dvacítka zaměstnanců Providentu 
dále pomohla seniorům s nutnou jarní 
údržbou domova i zahrady. Umyli 
všechna okna rozlehlé budovy, natřeli 
zahradní domky i herní prvky, opravili 
plot a ještě vyrobili nové truhlíky pro 
květiny. Práci si zpestřili i vyčištěním 
králíkáren a kurníků, kde senioři cho-
vají domácí zvířata. 

Zažila vaše společnost něco významného?
Pište nám na lidee15@cninvest.cz

STARTUJE NOVÝ ROČNÍK 
ZASEDAČKY ROKU. Projekt CBRE 
Zasedačka roku, který hodnotí nejlepší 
kanceláře v České republice, zahajuje 
čtvrtý ročník. Ten letošní se zaměří 
zejména na obor Human Resources 
a studenty, kterých se budoucnost 
kancelářských prostor týká nejvíce. 
Novinkou jsou také dvě nové kategorie 
Malá kancelář, jež hodnotí kanceláře 
do 50 zaměstnanců a 500 metrů 
čtverečních, a kategorie Architektonický 
návrh, kterou odborně zaštiťuje ČVUT, 
katedra architektury a jejíž studenti 
se budou podílet na hodnocení pod 
patronací předsedkyně poroty Evy 
Jiřičné. Do projektu se mohou firmy 
hlásit do 31. října 2017.

ŠTĚDŘÍ GOLFISTÉ. Na osmnáctém ročníku Charity Golf Party 
se podařilo organizátorům z Golf Resortu Karlovy Vary vydražit 
ve prospěch charitativních projektů umělecké předměty v celkové 
hodnotě přes 1,8 milionu korun. Na snímku ze slavnostního večera 
v karlovarském Grandhotelu Pupp (zleva) moderátor akce Marek 
Eben spolu s Jiřím Hypšem, místopředsedou dozorčí rady spo-
lečnosti Ferona, a Vlastimilem Argmanem, generálním ředitelem 
porcelánky Thun 1794. Celkem se za 18 let v Karlových Varech 
vydražila na charitu umělecká díla za bezmála 28 milionů korun. 
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Minirecenze

HUDBA

Blue Effect: Meditace

(vydal: Supraphon)
Jako součást oprašování sta-
rých tuzemských zásadních 
nahrávek přichází Supraphon 
s remasterovanou verzí prvního alba tuzemské 
jazzrockové legendy Blue Effect Meditace z roku 
1970. Na ní se kromě letitého a loni zesnulého 
lídra Radima Hladíka podílel jako zpěvák Vladi-
mír Mišík, baskytarista Jiří Kozel a bubeník Vlado 
Čech. Hlavním přínosem je rozšíření původní 
desky o dalších sedm písní včetně zpívané verze 
skladby proslavené až mnohem později filmem 
Pelíšky Slunečný hrob, která je na původním albu 
pouze v instrumentální verzi. Rozšířené album 
je nejen prvním portrétem skupiny patřící přes 
čtyři desítky let do nejvyšší tuzemské muzi-
kantské ligy, ale i svědectvím o přelomové době, 
kdy se mnohé skupiny snažily zpívat anglicky 
a vyrovnat se tak svým zahraničním vzorům, ale 
s nastupující normalizací více a více přecházely 
k češtině.

Dušan Kütner

FILM

Neznámá dívka

(režie: Jean-Pierre Dar-
denne, Luc Dardenne)
Bratři Dardenneové se 
po Kenu Loachovi stali iko-
nami evropského sociálního realistického filmu. 
Možná proto jejich pokus o sociální a morální 
drama spojené s detektivkou nevyšel tak, jak asi 
chtěli. Příběh mladé doktorky (Adèle Haenelová), 
jež nepřímo zapříčiní smrt jiné dívky a výčitky ji 
dovedou k aktivnímu pátrání po vrahovi, se po-
prvé ukázal loni v soutěži festivalu Cannes, který 
duo už dvakrát vyhrálo. I jejich novinka obsahuje 
neokázale natočené, dobře zahrané současné 
drama plné důležitých každodenních rozhodnutí, 
vybízející k větší empatii s druhými. Jejich scénář 
akorát tentokrát postrádá obvyklou sílu a abso-
lutní přesvědčivost, vinou své určité tezovitosti 
a nevyrovnanosti.

Iva Přivřelová

n Vycizelovaný portrét 
rodiny slavného polského 
malíře Zdzisława Bek-
sińského Poslední rodina, 
oceněný čtyřmi polskými 
národními filmovými 
cenami Orly, zblízka 
představuje lidi uvězněné 
ve svém bytě, frustracích 
i lásce.

Iva Přivřelová

Surrealistický malíř Zdzisław 
Beksiński byl v Polsku celebritou, 
která si i za komunismu mohla 
žít v novém, byť panelákovém 
bytě, a prodávat své obrazy 
za valuty. Jeho tvorba se totiž 
nezajímala o politiku, ale o ho-
rory duše, které ze sebe dostával 
na plátna. Nový film Poslední 
rodina má na to malíře posmrtně 
proslavit i mimo rodné Polsko. 
Tak silný je portrét Beksińského 
klanu v podání debutanta Jana 
P. Matuszynského zachycující 
období od konce osmdesátých 
let do výtvarníkova úmrtí v roce 
2005.

Třiatřicetiletý tvůrce má 
za sebou dokument o paralyzo-
vaném potápěči Deep Love, jenž 
natočil trochu jako hraný film. 
Ve svém prvním celovečerním 
hraném snímku se zase hojně 
inspiruje videonahrávkami, jež 
umělec léta pořizoval. I ty prozra-
zují, že děsivé obrazy plné smrti 
měl odkud čerpat. Beksińskému 
postupně umřeli všichni členové 

rodiny, život jeho jediného 
potomka Tomka navíc lemovaly 
psychotické záchvaty a pokusy 
o sebevraždu. 

Poslední rodina se ale nesnaží 
lacině psychologizovat a jedno-
značně spojovat osobní tragédie 
s podobou umělecké tvorby. 
Beksińského obrazy spíš umožňo-
valy ventilaci frustrací a temné 
energie, kterou naopak jeho 
nevyhraněný syn nezvládal.

Matuszynského precizní 
snímek je seskládaný z chlad-
ně vyměřených, opakovaných 
scén z klaustrofobních interiérů 
pospojovaných eliptickým stři-
hem. Nezapomíná ani na černý 
a ironický humor i na projevy 
hlubokého vzájemného citu, 
který je skvěle vyjádřený ústřed-
ním hereckým triem, Andrzejem 
Sewerynem, Dawidem Ogrodni-
kem a Aleksandrou Koniecznou.

„Nikde se vysloveně neříká, 
že rodina není jen skupina lidí, 

kteří se stejnou měrou milují 
i nenávidějí,“ podotýká ve filmu 
Beksiński, podobně cynický 
pozorovatel s citlivou duší, jak se 
v tomto filmu jeví i jeho režisér.

Rodinné vztahy a každodenní 
tíha nespokojenosti ho zajímá 
víc než umění a politika a jejich 
rozbory. I z kariéry Tomka, roz-
hlasového dýdžeje a překladatele, 
se dozvíme jen útržky. Poslední 
rodina se zaměřuje na obecnější 
portrét lidí pevně spojených 
rodinnými vazbami, z nichž ka-
ždý po svém bojuje s naplněním 
svých představ o sobě i ostatních.

Autorka je spolupracovnicí redakce

Mrazivý tragický 
obraz umělecké rodiny
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Poslední rodina

(drama, Polsko, 124 minut)
Režie: Jan P. Matuszynski
Hrají: Andrzej Seweryn, Dawid Ogrodnik, 
Aleksandra Konieczná, Andrzej Chyra
Hodnocení: 80 %

Tipy

ČT2 • dnes 21.50

OBČAN KANE

Legendární snímek Orsona 
Wellese z roku 1941, který 
zásadně ovlivnil používané 
filmové postupy a pravidelně 
vítězí v prestižních anketách 
kritiků o nejlepší film v historii.

K hostům Letní filmové 
školy (LFŠ), která se zaměří 
na švédskou kinematografii, 
bude patřit jeden z nejvý-
znamnějších tamních reži-
sérů Jan Troell. Potvrzen je 
také režisér Daniel Bergman, 
syn Ingmara Bergmana, 
ikony světové kinematogra-
fie. Festival se uskuteční již 
po třiačtyřicáté v Uherském 
Hradišti od 28. července do 
6. srpna a ukončí jej předpre-
miéra nového filmu Zdeňka 
a Jana Svěrákových Po strni-
šti bos.

Již dříve pořadatelé ozná-
mili, že svou retrospek-
tivu na LFŠ uvede 
švédský filmový 
režisér, produ-
cent, animátor 
a novinář Tarik 
Saleh.

Přijedou 
také filmoví 
odborníci 
historik Jan 
Holmberg, který 
bude prezentovat 
sérii přednášek o historii 
švédského filmu, a profesor 

filmových studií na švédské 
univerzitě v Lundu 

Erik Hedling.
„Jan Troell 

je klasikem 
švédské 
kinemato-
grafie řaze-
ným po bok 
Bergmana 

nebo (Bo) 
Widerberga. 

Daniel Berg-
man není jen 

synem slavného otce, 
ale také svébytným tvůrcem 

střední generace aktivním 
v hraném filmu i dokumen-
tu,“ uvedl hlavní dramaturg 
festivalu Jan Jílek.

Samostatnou přehlídku 
nejslavnějšího švédského 
režiséra Ingmara Bergmana 
pak festival uvede příští rok, 
kdy uplyne sto let od jeho 
narození.

Švédská kinematografie 
je podle pořadatelů jednou 
z nejplodnějších a nejvý-
znamnějších v historii filmu. 
Její představení tak začne už 
v éře němého filmu. /čtk/

Letní filmová škola se zaměří na Švédy

POZOROVATEL. Malíř Zdzisław Beksiński (Andrzej Seweryn) v pozdějších 
letech na svou videokameru zaznamenával vše včetně pohřbů.
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Prázdninová
přehlídka se

v Uherském Hradišti 
uskuteční již po 

43.
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HISTORIE

Plzeň se vrátí do doby 
Rudolfa II.

Historický víkend aneb Straši-
dla a mumraje plzeňské, který 
proběhne o tomto víkendu, 
pozve návštěvníky do doby, 
kdy císař Rudolf II. přijíždí 
na návštěvu Plzně a při této 
velkolepé příležitosti projde 
centrem města velký historic-
ký a folklorní průvod a císař 
převezme klíče od města. 
Chybět nebudou šermířská, 
hudební a taneční vystoupení.

ARMÁDA

Den pozemního vojska  
se bude slavit na Bahnech

V sobotu 10. června se bude 
v Bahnech u Rokycan konat 
28. ročník největší ukázky 
současné i historické vojen-
ské techniky v Evropě. Jako 
tradičně i letos bude mít 
hlavní roli v ukázkových 
scénách pásová a kolová 
technika z vojenského 
muzea v Rokycanech. Slav-
nostní zahájení je napláno-
váno na 10 hodinu.

MUZEA

Pražská muzea se otevřou 
i po zavírací době

Jako již tradičně bude druhá 
červnová sobota patřit v Pra-
ze muzeím a galeriím. V době 
od 19 do 1 hodiny po půlnoci 
nabídne Pražská muzejní noc 
zajímavý program a jedineč-
nou atmosféru v 49 muzeích, 
galeriích a dalších kulturních 
institucích v 79 objektech. 
Dopravu mezi nimi zajistí de-
set muzejních autobusových 
linek. Vstup je zdarma.

FESTIVAL

Hvězdou festivalu 
Aerodrome jsou Linkin Park

V neděli se do Prahy vrátí se 
svým koncertním vystoupe-
ním američtí Linkin Park. 
Budou hlavní hvězdou 
letošního ročníku festivalu 
Aerodrome, který se usku-
teční na letišti v Letňanech. 
Vystoupí také Simple Plan, 
Enter Shikari, Royal Repub-
lic, Counterfeit či Machine 
Gun Kelly. Festival začíná 
ve 13 hodin.

AKCE PRO DĚTI

Bejbypankáči obsadí 
Letenské sady

Devátý ročník největšího 
rodinného festivalu v Česku 
Kašpárkohraní zaplní Leten-
ské sady v neděli 11. června 
od 12 do 19 hodin. Zahraje 
zde Tomáš Klus či bejby-
punková partička Kašpárek 
v rohlíku a projekt Mixle 
v piksle hrající školkové hity 
v rokenrolovém hávu. Chybět 
nebude ani divadlo či spor-
tovní aktivity. /mas/
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SYNCHRONIZOVA-
NÉ VELRYBY. 
Jonasi Liebschne-
rovi, který se focení 
velryb věnuje už 
deset let, se během 
čtrnácti dní podařil 
hned dvakrát vzácný 
úlovek. Stiskl spoušť 
svého fotoaparátu 
v ten pravý okamžik, 
aby na svém snímku 
zachytil synchro-
nizovaný výskok 
dvou velryb z moře 
nedaleko Manly 
Beach u australské-
ho města Sydney.
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